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“Havia arribat un moment en
què pensàvem que podríem
passejar per Santa Coloma sen-
se sentir comentaris ofensius,
però el rebuig als homosexuals
s’està estenent entre els joves”.
Són paraules de Xavier Villena,
colomenc i president del col·lec-
tiu Entenem Santa Coloma
LGTBI (Lesbianes, Gais, Trans-
sexuals, Bissexuals i Interse-
xuals), en defensa dels drets
d’aquesta comunitat.

Ahir el col·lectiu va comme-
morar al costat de representants
municipals el Dia Internacional
de l’Alliberament LGTBI i va his-
sar la bandera de l’Arc de Sant
Martí a la façana de l’Ajuntament.
A més, ja preparen la segona
festa de l’Orgull a la ciutat, pro-

gramada el 15 de juliol al Mas Fo-
nollar. Més enllà d’aquesta data
concreta, però, Entenem reivin-
dica la visibilització constant de
les persones LGTBI. “Visibilitzar
és normalitzar”, diu Villena.  És
el mateix repte que es planteja el
Col·lectiu LGTBI de Badalona, de
nova creació i que es presenta
avui en societat, després que ahir
la ciutat celebrés l’acte institu-
cional del Dia Internacional a la
plaça de la Vila.

DETECTEN NECESSITATS
“Quan la gent veu que som per-
sones normals, la por es dilueix”,
argumenta Montse Mota, secre-
tària de l’Associació de Famílies
LGTBI, una de les organitza-
cions que conformen el nou
col·lectiu badaloní. També l’in-
tegren l’Associació de Famílies de
Menors Transexuals Chrysalis,
l’Associació de Pares i Mares de
Gais, Lesbianes, Bisexuals i Tran-

sexuals i el Col·lectiu Violeta.
Totes treballen a nivell català o es-
tatal, però ara agrupen forces
per actuar conjuntament a la
ciutat a través de membres que hi
visquin, com Mota. Fins ara Ba-
dalona no tenia cap col·lectiu es-
pecíficament centrat en la lluita
LGTBI, la qual cosa comporta
molts obstacles. Per a Mota, el
principal és la dificultat de rebre
una correcta atenció per part de
l’administració. “Molts funcio-
naris no han rebut formació en
aquest sentit”. Com a prova, dos
exemples clarificadors. El pri-
mer és la negativa d’un treballa-
dor del registre civil, que no va vo-
ler inscriure la seva filla pel fet de
tenir dues mares. 

El segon el va patir una com-
panya seva. “Volia canviar de
nom la seva filla transsexual.
Quan el funcionari va sentir la
paraula trans, la va derivar al de-
partament de trànsit”, recorda.

És per això que el nou col·lectiu
vol que l’Ajuntament compti
amb un departament específic
que treballi l’àmbit LGTBI i per
ara la resposta del consistori ha
estat positiva. Entenem Santa
Coloma LGTBI comparteix la
necessitat de disposar d’un de-
partament municipal específic,
que ja existeix a la seva ciutat.
“Així tenim un lloc clar on adre-
çar-nos”, explica Villena. La fei-
na, però, no s’acaba aquí. 

Un altre dels objectius és fo-
mentar el coneixement sobre les
persones LGTBI a les escoles.
Ara bé, sens dubte, el més difícil
és acabar amb l’homofòbia i la dis-
criminació a la ciutat. Segons
Mota, la por de diverses persones
a mostrar-se tal com són és encara
una realitat. “Moltes van a Bar-
celona a fer vida social i allà viuen
fora de l’armari. Quan tornen  a
Badalona s’hi tornen a tancar per
por a ser assenyalats”, assegura.

“En els darrers anys hi ha hagut
una involució en el respecte per la
llibertat sexual”, assegura Villena.

DIVULGACIÓ
Els col·lectius LGTBI de la co-
marca es prenen la divulgació
com el primer pas per aconseguir
la normalització del col·lectiu. Una
divulgació que arriba al seu clímax
coincidint amb el Dia Internacio-
nal per l’Alliberament, que també
s’ha commemorat a Sant Adrià.

A través de les jornades Sant
Adrià Divers, fins demà es pot vi-
sitar al Polidor el mural contra
l’homofòbia realitzat al Centre
d’Informació i Orientació de la
Dona (CIOD) per dones de Sant
Adrià. Precisament al CIOD es po-
drà consultar fins al 10 de juliol el
fons documental de gènere, amb
contes i llibres per a la diversitat se-
xual. D’altra banda, dissabte es farà
un grafiti col·lectiu per l’allibera-
ment LGTBI a la Rambleta.

La comarca celebra el Dia Internacional de l’Alliberament LGTBI. Foto: Arxiu

Obrir l’armari de bat a bat
» Neix el Col·lectiu LGTBI de Badalona, coincidint amb el Dia Internacional per l’Alliberament

» La nova entitat i Entenem Santa Coloma volen visibilitzar la diversitat sexual al Barcelonès Nord
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Opinió

Actualitat a la xarxa

#Editorial 

@JordiGraupera: Fa una mica d'angú-
nia veure que us sap greu un editorial
(New York Times) que no dóna cobertura
a la repressió.

#AdéuALaRiera

@pilarcarracelas: Amb les hores que
diuen que ha durat la sèrie La Riera es fa
la meitat d'un cicle formatiu de grau
superior.

#VersiónVillarejo

@Candeliano: Quién se iba a imaginar
que heredando monarquía, ejército,
policía y judicatura de la dictadura
pudieran existir cloacas del estado.

Aire fresc

per Estanis Alcover i Martí

No el 18 de maig –com havia
anunciat– sinó una setmana
després, el primer tinent d’al-
calde de l’Ajuntament de Ba-
dalona, Oriol Lladó, m'esmen-
ta a Línia Nord arran del meu
article "El futur de la premsa lo-
cal passa per la Casa de la
Vila?". Una resposta sense con-
testa és una contestació? És a
dir, Lladó va anunciar una res-
posta i no va respondre. Ens va
oferir una opinió ben allunya-
da de la meva pregunta de si la
premsa local passa o no per l’A-
juntament.

En el meu treball a Línia
Norddel mes passat escrivia so-
bre la creixent demanda d'in-
formació local per part dels lec-
tors, tot recordant que, tot i la
pèrdua d’un diari (El Punt Bar-
celonès Nord) i d’un bisetma-
nari (Revista de Badalona),
ambdós de referència, els mit-
jans escrits locals mantenen la
seva hegemonia en la majoria
dels estats d’opinió de la ciuta-
dania. I, partint d’una notícia de
Comunicació 21, feia saber que
Guanyem Badalona en Comú
(“determinat grup novell”, deia)
està estudiant (ara ja no només
són simples contactes) pro-
moure i donar suport a un nou
setmanari local.

José Téllez, polític i disse-
nyador gràfic, membre de Gua-
nyem Badalona en Comú (que
fou una candidatura ciutadana
i rupturista) i tinent d'alcalde ba-
daloní des del 2015 és el tapat
que jo esmentava el mes passat
tot donant compte que ell havia
fet el primer contacte: “Diuen
que va oferir el suport munici-
pal, amb publicitat assegurada

per garantir la supervivència
del mitjà. La cosa, segons sem-
bla i de ser certa, està pendent
de la decisió del col·lectiu bar-
celoní”, vaig escriure.

Lladó, que ha parlat amb mi
per telèfon i m’ha escrit en més
d’una ocasió, em va prometre
per segona vegada una entre-
vista personal que s’ha dilatat
massa. Però, en el seu escrit a Lí-
nia Nord, ens feia saber que fent
ús de la responsabilitat que té
l’Ajuntament com a gestor han
“recuperat subscripcions a mit-
jans escrits” i han “diversificat i
ampliat les capçaleres que en-
tren a les taules de l'Ajunta-
ment”, han fet “una política
més equilibrada de gestió de la
publicitat” i han “impulsat un
model de mitjans públics emi-
nentment professionals”. “I crec
que amb encert”, afegia, dient
que n’estava content –ell i el re-
gidor Téllez, apuntava-, com a
polític i com a periodista. Nin-
gú li discutia ni li discutirà res
del que estigui ben fet i entri
dins les seves obligacions. Com
també és ben raonable que més
endavant confessi que “el model
de mitjans de l'actual govern és
deixar als mitjans que facin la
seva feina”. Només faltaria!

Ara, més detalls, perquè la
pregunta que feia a l’Oriol Lla-
dó ha obtingut resposta des de
Barcelona. Puc ratificar que va
ser José Téllez Oliva, tinent
d’alcalde i activista des de l’a-
dolescència, qui es va posar en
contacte amb el president de
l’Associació Cultural L’Inde-
pendent de Gràcia (Barcelona),
Jordi Fortuny, per plantejar la
possibilitat que hi hagués una

edició badalonina d’aquest set-
manari. Cal apuntar que aques-
ta associació gracienca és una
entitat sense ànim de lucre, que
va néixer el gener del 2014 amb
l’únic objectiu de continuar l’e-
dició del setmanari L’Indepen-
dent de Gràcia, fundat l’agost del
2000 i que se n’anava en orris.

Certament, des de llavors, la
publicació manté els mateixos
principis de sempre d’indepen-
dència editorial i de respecte al
codi ètic de la professió perio-
dística, amb les aportacions i la
participació dels socis de l’as-
sociació, representatius del plu-
ralisme social, cultural i polític
dels veïns del districte de Grà-
cia, i sense ànim de lucre. Una
editora tant singular com ex-
emplar. L'Independent de Grà-
cia és una publicació setmanal
de distribució gratuïta que co-
breix les notícies del districte de
Gràcia i s'autodefineix com una
“publicació independent i plu-
ralista”. 

El model ha agradat a una
part del consistori badaloní,
d’aquí que Téllez negociés im-
portar el model a Badalona.
L’associació de Gràcia té actu-
alment uns 150 socis,  siguin en-
titats o persones a títol indivi-
dual. Entre les entitats hi ha as-
sociacions de veïns i de comer-
ciants, entitats històriques com
els Lluïsos, l’Orfeó Gracienc,
el Centre, la Fundació Festa
Major i les Colles de Sant Me-
dir, o entitats de creació més re-
cent com els Castellers de la Vila
de Gràcia, l’Associació Cultural
TRAM o el Grup de Periodistes
Ramon Barnils. Això vol dir
que Guanyem Badalona en

Comú deu tenir la intenció
d’acollir dins L’Independent
badaloní un ampli ventall lo-
cal com el gracienc.

L’associació que edita el
setmanari que es vol copiar a
Badalona es finança a través de
les aportacions dels socis, els
ingressos publicitaris i les sub-
vencions públiques, “seguint el
model que cada vegada adop-
ten més periòdics indepen-
dents d’informació local d’ar-
reu d’Europa i la resta del
món”, diuen en el seu portal.

Pertànyer a l’associació edi-
tora d’aquest model de prem-
sa dóna dret a participar acti-
vament en el dia a dia de l’as-
sociació, en les assemblees de
socis (se’n fan dues a l’any de
manera regular), aprovar els
comptes, escollir els càrrecs de
la junta directiva i rebre cada
setmana la publicació impre-
sa a casa. Les aportacions dels
socis (que paguen 10 euros
mensuals) “garanteixen la in-
dependència editorial al cent
per cent, una independència
sense la qual seria impossible

fer un periodisme de qualitat al
servei de tots els lectors.”

I ara, com estan les coses?
L’associació barcelonina ha
respost que no té la intenció
d’acceptar el repte de venir a
Badalona a fer un “Indepen-
dent de Badalona”. Ara bé, sí
que estan disposats –i de fet
les converses es mantenen
obertes- a assessorar les per-
sones que tirin endavant el
projecte. Així que em mantinc
en el que vaig escriure el pas-
sat mes de maig sobre si l’A-
juntament ha de donar su-
port o no a un nou setmanari,
amb el model importat al què
he fet esment: “No fora una ju-
gada sana”, vaig apuntar el
mes passat. Veurem què em
diu ara -en el decurs del dinar
que tenim pendent- el primer
tinent d’alcaldia badaloní, l'O-
riol Lladó, que fou periodista
al diari local El Punt Barcelo-
nès Nord. Torno a formular la
pregunta: “El futur de la prem-
sa local passa per la Casa de la
Vila?”. Que vingui una res-
posta clara en la contesta.

4Estudien importar el model de L’Independent de Gràcia
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Parlen els
veïns

Un diari obert

El passat 19 de juny, els moviments fe-
ministes, veïnals i socials de moltes ciutats
es van mobilitzar amb accions i tanca-
ments simbòlics als Ajuntaments per de-
manar la determinació dels governs, es-
pecialment del govern d’Espanya, per
aturar els assassinats de dones a mans del
terrorisme masclista. Exigíem un Pacte
d’Estat contra aquesta xacra social amb
una dotació pressupostària de 120 milions
d’euros.  Els pressupostos estatals del 2017
preveuen un increment del 30% en la com-
pra d’armes però no pas de les partides
destinades a la lluita contra les violències
masclistes (0,01% del total del pressupost
i un 10% menys del que hi havia fa 7 anys).
Malgrat la pressió social i política, el go-
vern del  PP va rebutjar totes les esmenes
presentades per l’oposició. 

La primera pregunta que se’ns plate-
ja és la següent: amb quines armes pen-
sen combatre els assassinats de les dones?
En un món globalitzat estem subjectes a
amenaces com el terrorisme internacio-
nal però el masclista s’ha cobrat,  al con-
junt de l’Estat, més víctimes que el ter-
rorisme d’ETA. Les xifres no enganyen.
La banda criminal va cometre 857 as-
sassinats al llarg de la seva història. Les
dones víctimes de violència masclista, des
del 2003 fins ara arriben a 931. Cap d’e-
lles serà reconeguda públicament. De cap
d’elles recordarem el dia que els van pren-
dre la vida. Per a cap d’elles hi ha hagut
funerals d’Estat. 

Al conjunt de l’Estat se segueix sense
atendre la violència sexual com preveu el
conveni d’Istanbul del 2014 (tristament és
comú a molts països europeus). Aquesta
manca de compromís implica que no es
podrà millorar la resposta judicial i que no
es cobriran les necessitats derivades dels
serveis jurídics, psicològics i socials esta-
blerts a la Llei d’igualtat.  

La segona pregunta que ens podem fer
és quin és el valor (no el preu) d’una dona?
Cada cop que n’assassinen una, la nostra

societat es dessagna en silenci. De mo-
ment, l’única resposta esfereïdora que han
obtingut les nostres tancades del 19J,  la
lectura de manifestos,  l’encesa d’espelmes
i els minuts de silenci ha estat la de dues
noves dones assassinades. Ja en van 30
en el què portem d’any. 

Hem de combatre fermament la cul-
tura patriarcal perquè aquesta es fona-
menta en la violència, l’odi (misogínia) i
el menyspreu. No podem normalitzar el
caràcter esporàdic de la violència masclista
als mitjans de comunicació com a un suc-
cés. Hem d’erradicar els elements dis-
cursius de context del tipus “després d’u-
na baralla forta”, “el presumpte assassí es-
tava a l’atur” o “la víctima no havia de-
nunciat”, que aporten un marc de justifi-
cació que apaivaga el caràcter sistèmic de
les violències patriarcals envers les dones
i difumina la seva perpetuació al llarg dels
segles, des del tractat de Mateolo -del que
ens parla Cristina de Pizán a la Ciutat de
les Dames- a la cosificació mercantilista
neoliberal del cos de les dones.  

La necessitat col·lectiva d’enderrocar
la fortalesa del patriarcat és imminent. Cal
un compromís governamental real. No
serveix mirar cap a un altre costat ni mi-
nimitzar el que ens passa perquè ens aver-
gonyeix o ens és indiferent. El Pacte d’Es-
tat ha de contemplar recursos econòmics
i coordinació institucional i educació in-
clusiva i igualitària per tal que ja des de la
infantesa ens relacionem en clau d’igual-
tat. Com a societat cal trencar silencis, de-
nunciar la cultura de l’assetjament i la vio-
lació, les desigualtats salarials, la hiper-
sexualització de les nenes i les dones als
mitjans de comunicació, visibilitzar la
contribució de les dones a la societat, les
genealogies femenines i feministes. En de-
finitiva,  avançar cap a una societat on la
vida de les dones tingui valor (no preu)  i
on homes i dones puguin viure en lliber-
tat gaudint de relacions igualitàries sen-
se cotilles ni estereotips de gènere. 

per Aitor Blanc (SOM Gramenet)

Dos anys de govern del PSC han portat
moltes fotos per a Núria Parlon, però po-
ques millores per a la ciutat. Les veïnes
i veïns seguim patint problemes molt
greus, com les famílies que perden casa
seva (4 desnonaments al dia), la pobre-
sa que afecta 1 de cada 3 persones, els
més de 5.000 aturats de llarga durada,
l’estat deplorable de la via pública, etc.
mentre l’Ajuntament es revela incapaç
d’aplicar polítiques valentes, d’esquerres
i participatives, les úniques que podrien
solucionar-los. 

Ha faltat valentia, per exemple, per
augmentar el parc de pisos de lloguer so-
cial expropiant-los a les entitats finan-
ceres que els tenen buits, una mesura
perfectament legal que ja s’ha fet a Gi-
rona. Han faltat polítiques d’esquerres
que enfortissin el sector públic remu-
nicipalitzant serveis com el de neteja d’e-
dificis municipals, tal com sí que s’ha fet
a Cardedeu, una mesura que milloraria
les condicions laborals de les treballa-
dores de Limasa i estalviaria per a la ciu-
tat uns 3 milions d’euros en 4 anys. Ha
faltat creure de debò en la participació
ciutadana per decidir amb els veïns els
usos d’equipaments buits i morts de fàs-
tic com la CIBA o l’antic col·legi Sant
Just. Per faltar, ha faltat, fins i tot,
imaginació per donar un ús social a so-
lars buits que podrien convertir-se en
horts o pistes de bàsquet, com es farà a
Mataró i tal com SOM Gramenet va de-
manar insistentment. I al govern de Nú-
ria Parlon li faltarà, ens temem, fins i tot,
sentit democràtic, ja que es nega a fa-
cilitar els espais municipals (que no són
seus, sinó de tots) perquè puguem vo-

tar al referèndum sobre el futur de Ca-
talunya de l’1 d’octubre. 

I, en canvi, en aquests dos anys han
sobrat moltes coses. Han sobrat les pre-
tensions d’edificar més monstres tipus
Cubics, com l’edifici que Distribuciones
Núñez García, S.A. té permís per fer a les
Oliveres, o el que planeja el Banc Saba-
dell, tocant a la plaça de la Vila. Ha sobrat
reobrir el debat sobre Can Zam, quan el
que calia era aplicar d’una vegada el que
ja es va acordar en el procés participatiu
anterior: un parc verd frondós. Sembla
que l’Ajuntament no vol parar fins a te-
nir hipotecat el parc per a macroconcerts,
encara que per això hagi de regalar amb
diners públics cinc-centes neveres per te-
nir un simulacre de participació. I sobren,
naturalment, càrrecs de confiança i po-
lítics amb sous de fins a 60.000 euros i
places de pàrquing i entrades als espec-
tacles gratis. Com sobra cada setmana
també l’ús partidista de L’Ajuntament In-
forma, que vulnera el Decàleg de Bones
Pràctiques de la Comunicació de la Uni-
versitat Autònoma.

En definitiva, falten polítiques d’es-
querres i sobra autoritarisme. En reali-
tat, Parlon aplica la mateixa política
que feia Bartomeu Muñoz; no per ca-
sualitat n’era regidora. Pocs canvis, però,
això sí, moltes fotos: en les 200 pàgines
dels darrers 50 números del Full Infor-
matiu, l’Ajuntament ens regala 110 fotos
de Núria Parlon.

Per contra, nosaltres hem anat apli-
cant els compromisos i el codi ètic: li-
mitant sous, rebutjant privilegis, fent una
oposició crítica i constructiva i ara, tam-
bé, fent rotació de regidors i regidores.

4Moltes fotos, pocs fets
per Núria Parlon, alcaldessa de Santa Coloma de Gramenet

4Enderroquem el patriarcat

@MetroCinicobcn: ¿Alguien se ha
planteado que la huelga en Metro
Barcelona, a pesar de las molestias, es
ejemplo a seguir para los trabajador@s?

@jordiborras: Victoria Álvarez acusa
Elisenda Villena (ex Método3 i germana
d'una assessora del PSC) de ser la respon-
sable de posar el micro a la #Camarga.

@FrancescSeres: Doncs ja ha arribat el
dia que el New York Times ha fet més pel
referèndum que Iniciativa per Catalunya.
Que té collons la cosa.

Opinió en 140 caràcters

Carlos
“Que la gent s’im-
pliqui en temes po-
lítics i que s’expres-
si pacíficament em
sembla bé, tot i que
sempre cal respec-
tar els que no pen-

sin de la mateixa manera que tu. No sóc
partidari de la independència però aplau-
deixo que es faci la concentració.”

Mercè
“Està bé que s’hagi
fet, tot i que és una
qüestió que ja co-
mença a cansar una
mica. Tot i això, no
tinc clar si manifes-
tacions com aques-

tes aconseguiran que canviï la postura dels
que defensen el no. De fet, crec que tam-
bé els genera un cert cansament.”

Jordi
“Em sembla co-
rrecte. Crec que for-
ma part de la lli-
bertat d’expressió.
El fet de votar és la
forma més clara de
democràcia que hi

ha. Es pot votar sí i es pot votar no. La
gent que no estigui a favor de la inde-
pendència també pot dir-hi la seva.”

Isabel
“Molt bé. Demos-
tra que la gent s’im-
plica en el projecte
de país. Potser 200
persones no és gai-
re gent si ho posem
en el context d’una

ciutat com Badalona, però que la ciuta-
dania torni a sortir al carrer sempre és
una bona notícia.”

Què et sembla que Badalona fes una concentració a favor del referèndum?
per Toni Enguix
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Badalona

POLÍTICA4L’agenda nacional va
tornar a ser protagonista al Ple
municipal. Dins i fora de l’Ajun-
tament. Abans de la sessió plenà-
ria de dimarts, dues-centes per-
sones van prendre part en la con-
vocatòria favorable al referèn-
dum d’autodeterminació anunciat
per a l’1 d’octubre, convocada pel
Pacte Local pel Referèndum. Se-
gons el Pacte, l’objectiu de la mo-
bilització era reclamar que tots els
badalonins i totes les badalonines
puguin exercir lliurement el seu
dret de vot el dia del referèndum.

Els regidors de Guanyem i
ERC van participar en la concen-
tració i conjuntament amb el PDe-
CAT van votar en contra de la mo-
ció impulsada pel PSC per rebut-
jar el calendari del procés sobira-
nista i favorable a buscar un acord
per una reforma constitucional. A
banda dels socialistes, el PP va vo-
tar-hi a favor, mentre que Unió,
Ciutadans i ICV-EUiA es van abs-
tenir, amb la qual cosa el text es va

aprovar. Amb el seu vot a favor, el
PP va reconèixer la plurinaciona-
litat de l’Estat, ja que el PSC havia
inclòs aquesta consideració en la
part descriptiva de la moció.

Precisament, el PP va reac-
cionar ahir negant qualsevol re-
coneixement de la plurinaciona-
litat, al·legant que aquesta refe-
rència no apareixia a la part de la
moció on es proposen els acords.
El text també demana a la Gene-
ralitat que si requereix la col·la-
boració de l’Ajuntament per a la
celebració de l’1-O ho demani per

escrit, insta a sol·licitar un infor-
me sobre la implicació municipal
al referèndum i demana protegir
els funcionaris perquè no hagin de
col·laborar en la consulta.

D’altra banda, la moció pre-
sentada pel PP i Ciutadans per
prohibir la celebració del refe-
rèndum de l’1 d’octubre a la ciu-
tat no va tirar endavant.

Al carrer, mentrestant, la con-
signa és clara: “Treballem perquè
la ciutadania tingui llibertat per
expressar-se i votar”, va dir la por-
taveu del Pacte, Lola M. Sala.

Centenars de badalonins van concentrar-se a la plaça de la Vila. Foto: Twitter

Mobilització a favor de 
l’1-O mentre el Ple en renega
» Dues-centes persones es van concentrar dimarts a la plaça de la Vila

» El Ple rebutja el calendari del procés i Albiol reconeix la plurinacionalitat

Acord per desencallar el nou
institut del barri de Canyadó

EDUCACIÓ4El nou institut de
Canyadó, encara sense nom, s’u-
bicarà a l’edifici de l’antiga esco-
la Lola Anglada. L’Ajuntament i
la Generalitat han arribat a un
acord perquè sigui la Generalitat
qui assumeixi la rehabilitació de
l’edifici i construeixi un edifici an-
nex per acollir tres línies d’ESO i
dues de batxillerat. 

Mentrestant, el consistori es
farà càrrec de la construcció
d’una pista poliesportiva als te-
rrenys de l’antiga fàbrica Jum-
berca. Aquest pas farà possible
instal·lar-hi barracons, on l’ins-

titut desenvoluparà la seva acti-
vitat fins que les obre a l’antiga
Lola Anglada estiguin enllesti-
des. L’acord preveu que l’equi-
pament esportiu, fora de l’hora-
ri lectiu del nou Institut, pugui
donar servei com espai esportiu
per a la ciutat.

La Federació d’Ampas valo-
ra positivament l’acord i celebra
que la Generalitat assumeixi la
rehabilitació de l’antiga escola. El
seu portaveu, David Guerrero,
espera que aviat es defineixin els
terminis i el calendari de les
obres del nou equipament.

Llefià acull de nou el Fòrum de
tecnologies de la informació

TECNOLOGIA4Dissabte a par-
tir de dos quarts de vuit del ves-
pre la plaça Trafalgar de Llefià
acollirà el 17è Fòrum de Tecno-
logies de la Informació i la Co-
municació social a Badalona.

Donarà el tret de sortida al
certamen la presentació de di-
verses pàgines webs ciutadanes
com el Mapa de la sanitat, ela-
borat per la Confederació d’As-
sociacions Veïnals de Catalunya
(Confavc, que cartografia les re-
tallades dutes a terme per l’ad-
ministració en l’àmbit de la sa-
lut pública, així com les lluites

veïnals que les han intentat im-
pedir arreu del territori.

Posteriorment es presentarà
la plataforma guifi.net, en de-
fensa del desplegament de xar-
xa de fibra òptica com a bé
comú. També es farà una con-
ferència sobre ciberseguretat i la
utilitat educativa de les xarxes
socials i es farà una demostració
d’impressores en tres dimen-
sions. Per acabar, a dos quarts
de deu de la nit, es projectarà el
documental Tots els governs
menteixen, sobre el dret d'accés
a una informació lliure.

El PSC pregunta a Comín 
pel tall de llum a Can Ruti

SANITAT4El grup municipal
del PSC s’ha dirigit per escrit al
conseller de Salut, Toni Comín,
per demanar-li explicacions so-
bre el tall de llum i aigua que di-
lluns va patir l’Hospital dels
Germans Trias i Pujol. Durant
una hora, el centre sanitari es va
quedar sense aquests serveis.
Amb tot, fonts de l’hospital ci-
tades pel Diari de Badalona as-
seguren que la situació no va
afectar el tractament dispensat

a cap pacient, gràcies a la reac-
ció dels generadors.

Amb tot, el PSC assegura
que no es van connectar els
grups electrògens alternatius.
“Una avaria pot afectar l’hospi-
tal, però no és normal que fa-
llessin els recursos alternatius
com ara els generadors elèctrics
i tota la instal·lació quedés fora
de servei durant una bona esto-
na”, defensa el president del
grup municipal, Álex Pastor.

Dalt de la Vila | Urbanització i patrimoni
La seu de l’Associació de Veïns de Dalt de la Vila va acollir ahir la presentació del Pla
de l’espai públic històric i de l’Estudi de mobilitat del barri. Els seus objectius princi-

pals són definir i unificar els criteris d’intervenció en els espais pendents d’urbanit-
zar i proposar solucions per protegir el patrimoni arquitectònic del nucli històric.
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Inversió de 6 milions d’euros
per millorar la via pública

URBANISME4Badalona posarà
fil a l’agulla a estiu per solucionar
una de les causes que més enuig
veïnal ha provocat a la ciutat du-
rant els últims anys: el mal estat
de la via pública. Dilluns l’Ajun-
tament va anunciar que aviat co-
mençaran les obres en sis punts de
la ciutat, els més destacats dels
quals són l’autopista C-31 i el pas-
satge Albert Llanas. 

Pel que fa a l’autopista, les
obres del lateral ja han començat
i en principi s‘haurien d’acabar d’a-
quí a nou mesos.  El pla preveu la
construcció de la calçada lateral del
costat de la muntanya de l'auto-
pista C-31, entre l'avinguda Pre-
sident Companys i el carrer Coll i
Pujol. Aquest projecte té un cost
de 3.576.000 euros i és finançada
per la Generalitat.

Pel que fa al passatge Albert
Llanas, entre la Salut i Llefià,
s’instal·larà un ascensor que aju-
darà a salvar el desnivell de la via.
Els treballs previs a les obres ja han

començat i el pressupost previst és
de 400.000 euros.

D’altra banda, també es reur-
banitzarà el carrer Mossèn Anton,
al Centre. Es repavimentarà i es
millorarà l’accessibilitat dels via-
nants a través d’unes obres pres-
supostades en més d’un milió
d’euros. També  es pavimentarà de
nou la plaça Pompeu Fabra, tas-
ca a la qual la Generalitat i desti-
narà 211.000 euros.

Un dels altres punts sobre els
quals també es començarà a tre-
ballar aviat és el Pont del Petroli.
D’aquí a tres mesos haurien d’es-
tar enllestides unes obres que
tindran un cost de 325.000 euros
i serviran per arreglar els desper-
fectes causats pel temporal del ge-
ner, així com per millorar-ne els
accessos i la il·luminació. On ja
han començat les obres per mi-
llorar l’accessibilitat és al carrer Bo-
gatell. Duraran tres mesos i mig i
costaran 400.000 euros, a mitges
entre l’Ajuntament i Sant Adrià.

La Plataforma d’Afectats per la Cri-
si (PAC) de Badalona vol portar als
jutjats l’actuació de l’Àrea Regio-
nal de Recursos Operatius
(ARRO) dels Mossos d’Esquadra
durant l’execució d’un desnona-
ment al carrer Autonomia, al ba-
rri de la Salut, el 21 de juny. Des-
enes de veïns i activistes van in-
tentar impedir el desnonament si-
tuant-se davant la porta de l’im-
moble. En aquesta situació els
agents dels Mossos van fer ús de
la força carregant contra els ma-
nifestants. L’actuació policial va
acabar, segons el balanç de la
PAC, amb tres ferits. A més, un
dels membres de la plataforma va
quedar detingut. El mateix dia va
quedar en llibertat amb càrrecs,
acusat d’un presumpte delicte de
resistència a l’autoritat.

Ara, la PAC està tramitant
una denúncia contra els Mossos ja
que, al seu entendre, l’actuació de
l’ARRO va ser desproporcionada.
“Normalment, si volen fer fora la
gent, fan un perímetre de segure-
tat i retiren les persones una per
una. En aquest cas no va ser així”,
explica el president de la PAC, Llu-

ís Ros. “Nosaltres vam fer en tot
moment una oposició pacífica al
desnonament”, afegeix. Ros la-
menta que la policia optés per ca-
rregar tot i que els activistes havien
parlat prèviament amb una ca-
poral del cos.

Per la seva banda, els Mossos
asseguren que no faran declara-
cions fins que tinguin constància
de la denúncia formalment.

OCUPEN L’HABITATGE
A banda de la correcció o no de l’o-
peratiu policial, la família que viu
a l’habitatge l’ha ocupat després
del desnonament. Són dues per-
sones, una dona embarassada i un
home, que denuncien ser víctimes
d’una situació de la qual no en són
responsables.

Segons expliquen, el pis on
viuen era propietat d’una empre-

sa immobiliària, que tenia conce-
dida una hipoteca amb un banc. Al
seu torn, la família pagava el llo-
guer a la immobiliària, però des de
feia mesos aquesta no acceptava
els pagaments mensuals. Paral·le-
lament, la immobiliària havia dei-
xat de pagar les quotes de la hi-
poteca al banc, per la qual cosa
s’havia iniciat un procés d’execu-
ció hipotecària, que va finalitzar
amb el llançament del 21 de juny.
Amb el desnonament de la famí-
lia s’havia de facilitar que el nou
propietari, una altra immobiliària,
pogués disposar del pis.

Ara, la PAC informa que vol
iniciar un procés de negociació
amb l’empresa per intentar que la
família es pugui quedar al pis pa-
gant un lloguer. “Ells han volgut i
han pogut pagar sempre el llo-
guer”, conclou Ros.

Els Mossos van carregar al carrer Autonomia el 21 de juny. Foto: PAC

La PAC denunciarà els Mossos
per un desnonament a la Salut

Andreu Merino
BADALONA
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Vilaró i Brugarolas s’imposen
en els Premis Literaris 2017

LITERATURA4Dani Vilaró Donat
i Manuel Brugarolas han estat els
triomfadors dels Premis Literaris
Ciutat de Badalona 2017. Vilaró
Donat va guanyar el 26è Premi Li-
terari Ciutat de Badalona de Na-
rrativa i el 20è Premi Literari
Països Catalans Solstici d’Estiu
per l’obra Si em toques.  El premi
consisteix en l’edició de l’obra, a
càrrec de Viena Edicions, i un pre-
mi en metàl·lic de 2.000 euros.

Per la seva banda, Brugarolas
va guanyar la desena edició del
Premi de Teatre Breu Inicia’t per
Les altres troianes. El bot, que
editarà l’editorial Pont del Petro-
li. L’autor rebrà un premi en me-
tàl·lic de 1.000 euros.

El 19è Premi Literari Ciutat de
Badalona de Narrativa Juvenil i el
17è Premi Literari Betúlia de Po-
esia han estat declarats deserts per
decisió del jurat del certamen.

Es compleixen 25 anys de 
la mort de Camarón de la Isla

COMMEMORACIÓ4El 2 de juliol
del 1992 la centraleta telefònica de
l’hospital dels Germans Trias i Pu-
jol treia fum. José Monge Cruz,
més conegut com a Camarón de
la Isla, havia ingressat a l’hospital
a causa de les complicacions de-
rivades d’un càncer de pulmó.
Quan començava a recuperar-se
d’una insuficiència renal, el can-
taor va morir després de patir una
insuficiència respiratòria.

El cop va ser dur per molts
veïns de Badalona i de San Fer-
nando, la seva ciutat natal, que
veien com se n’anava un dels re-
ferents més destacats del món cul-
tural gitano amb només 41 anys.

L’any 2000, a títol pòstum, li

va ser concedida la Llave de Oro
del Cante, un dels premis de fla-
menc més importants dels que
s’entreguen a l’estat espanyol.

El record de Camarón ha
continuat viu fins avui en dia,
com demostren les Jornadas de
Valores Flamencos que orga-
nitza fins demà el Centro Anda-
luz Tertulia flamenca de Bada-
lona i que enguany estan dedi-
cades al cantaor gadità. 

Durant les jornades s’ha po-
gut veure una exposició foto-
gràfica sobre l’artista, s’han ofert
diversos recitals, i s‘ha organit-
zat una conferència a càrrec del
soci de la Tertúlia flamenca de
Badalona Antonio Ruiz.

CINEMA4El Màgic Megacine
va acollir dilluns la preestrena
d’Estiu 1993, el primer llarg-
metratge de la directora bada-
lonina Carla Simón. En un acte
organitzat per la Xarxa Munici-
pal de Biblioteques de Badalona,
la preestrena va comptar amb
un cinefòrum conduït per un vo-
luntari de la xarxa especialista en
cinema.

Després de dirigir curtme-
tratges com Las pequeñas cosas,
Lipstick o Born positive, Simón
s’estrena en el món dels llargs
amb una pel·lícula autobiogrà-
fica sobre la seva infància. A la
gran pantalla el seu alter ego és
Frida, una nena de sis anys in-
terpretada per Laia Artigas que
es queda òrfena. Els seus tiets i
la seva cosina es convertiran
en la seva nova família. Això sí,
després de superar entrebancs i
un procés d’adaptació força
complicat. La tieta Marga (Bru-
na Cusí), el tiet Esteve (David
Verdaguer) i la cosina Anna
(Paula Robles) acompanyen Fri-
da en el primer estiu de la seva
vida sense pares.

Simón ha reconstruït la seva
història 25 anys després i la
comparteix amb el públic havent
pres la distància necessària. Els
seus pares van ser dues víctimes

més de la Sida i segons la ma-
teixa Simón ha assenyalat di-
verses vegades, ha estat difícil
entendre que això no els con-
vertia en males persones.

14 PREMIS
L’estrena oficial d’Estiu 1993
serà divendres però la pel·lícu-
la arriba a Catalunya després de
ser molt ben rebuda pel públic
i la crítica arreu d’Europa, la
qual cosa s’ha traduït en 14 pre-
mis pel primer llargmetratge
de Carla Simón. La cinta ha
guanyat el premi a millor pel·lí-

cula al festival de Cannes Écrans
Juniors, el premi especial del ju-
rat al Festival Internacional de
Cinema d’Istanbul o el reconei-
xement a millor òpera prima al
Festival de Berlín. 

També la Bisnaga d’Or a la
millor pel·lícula espanyola al
Festival de Màlaga, el Premi
del públic a la millor pel·lícula de
la competència internacional al
Festival  Internacional de Cine-
ma Independent de Buenos Ai-
res o el premi a millor llargme-
tratge al Festival Internacional
de Cinema en Català.

Una de les escenes de la pel·lícula. Foto: Estiu 1993

‘Estiu 1993’: una pel·lícula amb
tots els ingredients per triomfar
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Santa Coloma

PARTICIPACIÓ4Tots els grups de
l’oposició van presentar dilluns
una moció al Ple denunciant mala
praxi del govern de Parlon en el
procés participatiu de reforma
del passeig de la Salzareda. Ciu-
tadans i ICV-EUiA havien esceni-
ficat el rebuig al pla la setmana pas-
sada rodejats de veïns i Som i PP
s’han afegit ara a la reclamació. En-
tre altres qüestions, alguns veïns
critiquen l’acostament dels edifi-
cis als dos carrils per on circulen els
vehicles i han reclamat a l’Ajun-
tament frenar el projecte de re-
forma del passeig, així com l’inici
d’un nou procés de participació,
qüestionant el que ja s’ha fet. A
banda de la moció, els grups de l’o-
posició van presentar al Ple un mi-
ler de firmes contràries a la reur-
banització d’aquesta via. 

Per la seva banda, el govern va
assegurar haver incorporat recla-
macions veïnals al projecte de re-
forma i va defensar-lo, assegurant
que obrirà la ciutat al parc fluvial.

El Ple també va aprovar per
unanimitat una moció en defensa
de la sanitat pública a la ciutat, una
altra del PSC contra les pràctiques
deslleials i les condicions laborals
d’empreses multiserveis o de ser-
veis integrals i una altra de Som i
ICV- EUiA per evitar el trasllat del
CSMA Martí i Julià i per la millo-
ra de l’atenció en salut mental.

DEFENSOR DEL CIUTADÀ
El Ple de dilluns també va servir
per nomenar Carlos Villagarasa,

com a nou Defensor de la Ciuta-
dania en substitució de Fernan-
do Oteros. PSC, Ciutadans i PP
van votar-hi a favor mentre que
ICV-EUiA i Som -els regidors de
la formació van acomiadar-se
del Ple per passar el relleu a sis
nous representants- van fer-ho en
contra.

Villagrasa ha estat magistrat
de l'Audiència Provincial de Bar-
celona des de l'any 1995 i exerci-
rà el càrrec no retribuït al llarg
dels pròxims cinc anys.

Una imatge del Ple de dilluns. Foto:Twitter (@JesusSanTe)

L’oposició es planta pel procés
participatiu a la Salzareda

» Tots els grups firmen una moció qüestionant el projecte i les formes
» El Ple aprova el nomenament del nou Defensor de la Ciutadania

Can Zam es prepara per acollir
el Rock Fest el cap de setmana

FESTIVAL4Can Zam tornarà a
ser des de demà i fins diumen-
ge la capital del rock dur i el he-
avy metal. El Rock Fest Barce-
lona aterra de nou a Santa Co-
loma amb un cartell de luxe. En
total més de 50 concerts amb
grups com Aerosmith, Depp
Purple, Europe, Alice Cooper,
Avantasia, Alter Bridge o Ro-
sendo. Obrirà el foc demà a dos
quarts Astray Valley, la banda
colomenca que acaba de pre-
sentar el seu últim disc.

La clausura del festival serà
diumenge a la una de la mati-

nada i anirà a càrrec de God save
the queen, tot i que l’actuació de
dj’s s’allargarà fins ben entrada
la matinada.

L’Ajuntament espera una
gran afluència de públic i caldrà
esperar per veure l’impacte eco-
nòmic que el Rock Fest suposa-
rà a la ciutat. El recinte on
acamparan els visitants està
ubicat a Montmeló.

El festival arriba pocs dies
després que el consistori hagi
presentat el procés participatiu
per definir els usos de la segona
fase del parc de Can Zam.

SOS Gent Gran torna a
reclamar el centre de dia

MOBILITZACIÓ4El col·lectiu
SOS Gent Gran va tornar a des-
plaçar-se dimarts a Barcelona per
plantar-se davant la conselleria
d’Afers Socials i Famílies. El mo-
tiu, exigir una vegada més la
posada en marxa d’un centre de
dia públic per a gent gran i la
construcció d’una segona resi-
dència, també pública.

El col·lectiu SOS Gent Gran fa
mesos que denuncia la necessi-
tat d’aquests dos equipaments a
la ciutat però ara mateix la prio-
ritat és el centre de dia, que
s’hauria d’ubicar en les instal·la-

cions de la residència Ramon Be-
renguer, l’única de titularitat pú-
blica que hi ha a la ciutat.

La Generalitat ja ha donat
llum verda al projecte, però en-
cara s’han de definir les places
que es podran crear.

Dimarts, desenes de veïns
de Santa Coloma van organitzar
una caravana per desplaçar-se
plegats fins a Barcelona, amb
els seus característics petos
verds. El col·lectiu ja ha anun-
ciat que no renunciarà a les
mobilitzacions fins que vegi sa-
tisfetes les  seves demandes.

El PSOE desautoritza Parlon i
podria sancionar alcaldes l’1-O
POLÍTICA4El PSOE vol marcar
clarament la seva postura con-
trària a la celebració del refe-
rèndum d’autodeterminació a
Catalunya previst per a l’1 d’oc-
tubre. Aquesta setmana, el por-
taveu del partit, Óscar Puente, va
desautoritzar públicament Nú-
ria Parlon. L’alcaldessa havia
manifestat que si el govern es-
panyol aplicava la suspensió de
l’autonomia per evitar la con-
sulta, el partit recorreria a la co-

munitat internacional. Ara, però,
Puente qualifica les paraules de
Parlon com una opinió personal
de la batllessa i avisa que qual-
sevol article de la Constitució és
aplicable.

D’altra banda, el portaveu
socialista ha remarcat la posició
contrària del partit al referèn-
dum “il·legal” i ha advertit que el
PSOE estudiarà possibles san-
cions als alcaldes del PSC que es
desmarquin d’aquesta línia.

Puig Castellar | Conveni per protegir el poblat ibèric
Demà l’Ajuntament, l’Institut d’Estudis Catalans i el Centre Excursionista Puig-
castellar signaran el conveni per protegir i gestionar els béns inclosos en la zona
arqueològica del poblat ibèric Puig Castellar.  També es crearà una comissió de

seguiment, integrada per les tres parts i presidida per l’alcaldessa, Núria Parlon. 
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Sant Adrià Marina Besòs | Reobriran la comissió informativa
El Ple municipal de dilluns va aprovar reactivar la Comissió informativa del cas Marina Besòs, pel

qual estan investigats l’exalcalde, Jesús Maria Canga, i l’actual batlle, Joan Callau. Tots dos podrien
haver comès irregularitats en l’obertura d’una discoteca. La proposta va ser feta per tots els grups a
excepció del PSC i ara tractarà tots els casos de presumptes irregularitats comeses a l’Ajuntament.

Dimarts a les set de la tarda el re-
gidor Juan Carlos Ramos -detin-
gut la setmana passada acusat
d’afavorir presumptament clans de
la Mina en la vigilància de pisos-
entrava a la Sala de Plens. 

El públic ja estava assegut i la
immensa majoria d’assistents van
regalar-li una ovació de benvin-
guda. “Tots som gent molt prope-
ra a ell. Del barri i del Club de Llui-
ta”, explicava un dels veïns que es-
tava a primera fila. A la sala no hi
cabia ni una agulla i, de fet, mol-
tes persones es van quedar sense
poder entrar. Les que donaven su-
port a Ramos -veïns i alguns tre-
balladors públics- estaven en cla-
ra superioritat numèrica a l’inte-
rior. Quan va arribar el seu torn,
Ramos va llegir un comunicat per

expressar la seva “perplexitat” i de-
fensar la seva innocència. “Tinc la
consciència tranquil·la i vull de-
clarar davant del jutge per aclarir
dubtes i ombres que hi ha sobre
meu”, va dir, abans d’emocionar-
se i anunciar que dimitia de les se-
ves responsabilitats a la Mina -re-
gidor del barri, vicepresident del
Consorci i representant a Pla de
Besòs- i posava a disposició de l’al-
calde la resta de les seves atribu-
cions. Joan Callau ha aclarit a Lí-
nia Nord que encara no ha deci-
dit si accepta la renúncia total de
Ramos, que declararà el 4 de juliol
davant d’un jutjat de Badalona

Quan va acabar el discurs, els
assistents al Ple ja eren drets per
aplaudir-lo i corejar el seu nom.  Al
fons de la sala, una pancarta qua-
lificava Ramos de “referent”.

DEFENSA TOTAL DEL PSC
El públic no va ser l’únic que va de-
fensar Ramos aferrissadament.

Els seus companys del PSC van
tancar files i van alabar la tasca del
regidor. “Li ha tocat el més com-
plicat, ser regidor de la Mina”, va
dir Callau, que va destacar el seu
“compromís per lluitar contra la
desesperança dels seus veïns”. 

La portaveu del govern mu-
nicipal, Filo Cañete, va apel·lar a la
complexitat de gestió que, al seu
entendre, suposa ser regidor al ba-
rri i va defensar la presumpció 
d’innocència de Ramos. 

MOCIÓ DE CENSURA?
Tots els grups de l’oposició van ce-
lebrar la decisió de Ramos però no
van ser unànimes pel que fa a la via
a seguir a partir d’ara. MES va ma-
nifestar la seva intenció d’impul-
sar una moció de censura, la qual
cosa va valer una escridassada
del públic a la seva portaveu, Isa-
bel Marcuello, que va rebre insults
masclistes durant el Ple i a la sor-
tida pels mateixos que donaven su-

port a Ramos. L’alcalde va fer tí-
mides crides a fer silenci. La mo-
ció, però, neix morta, ja que els
grups de l’oposició confessen que
la veuen inviable. “És difícil, però
no podem mirar més cap a un al-
tre cantó”, va defensar Marcuello.

ERC va demanar la convoca-
tòria d’un Ple extraordinari perquè
el govern informi sobre les inves-
tigacions judicials en marxa sobre
l’alcalde i Ramos. “Anem a impu-
tació per setmana”, va dir el por-
taveu republicà Rubèn Arenas,
que va avançar que si Callau no
convocava el Ple, ERC el forçaria.

Per la seva banda, Sant Adrià
en Comú va recordar algunes de
les converses que Ramos hauria
mantingut amb el Tío Cristina, fil-
trades a la premsa.

La resposta de Callau a les
preguntes de l’oposició va ser el si-
lenci. L’alcalde assegurava que
les respostes que buscaven estaven
en arxius a l’Ajuntament o bé ja

s’havien donat en altres llocs i
moments. Dilluns, però, no va
aclarir res en relació a la contrac-
tació d’empreses a la Mina ni al no-
menament de Juan Luis Rosi-
que, gerent del Consorci i que
està investigat en la mateixa cau-
sa que Ramos. Ni ell ni Ramos
tampoc han volgut fer declaracions
a aquesta publicació.

El silenci del batlle va donar
pas a l’ovació més sorollosa. Al fi-
nal del Ple, Ramos va abraçar-se
amb qui li havia fet costat. Una de-
legació de la Mina que represen-
ta aquells que poden expressar-se
sense por a les represàlies.

Tots van formar part de la re-
presentació del segon acte de la
causa judicial en la qual està im-
mers Ramos. El primer va tenir
lloc amb la detenció i el tercer acte
haurà d’esperar fins al 4 de juliol,
quan declari davant del jutge.
Fins aleshores, tot fa pensar que
continuarà imperant el silenci.

Ovacions, insults... i silencis
» L’entorn proper a Ramos omple la Sala de Plens, l’aplaudeix i intimida regidors de l’oposició

» El socialista renuncia a les responsabilitats a la Mina mentre Callau evita donar explicacions pel cas

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

El públic aplaudint Ramos (esquerra), que s’abraça als assistents en acabar el Ple (dreta). Fotos: Línia Nord
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L’Escola Municipal de
Famílies tindrà segona edició
FORMACIÓ4L’Ajuntament ha
avançat que el curs que ve torna-
rà a impulsar una nova edició de
l’Escola Municipal de Famílies. El
passat 1 de juny es va organitzar
la darrera activitat del programa
d’enguany.  

La sessió va consistir en un ta-
ller de robòtica adreçat a pares i
mares amb criatures de sis a dot-
ze anys. Amb aquesta activitat es
va tancar un nou cicle de debats i

activitats que des de l’Ajunta-
ment es promouen per donar su-
port a la funció educativa que les
famílies fan a les seves llars.

Les activitats han consistit en
tallers, xerrades i espectacles edu-
catius que han possibilitat l’ad-
quisició de noves eines, així com
l’oportunitat de compartir conei-
xements i construir, de manera
col·lectiva, una forma respectuo-
sa i alegre de viure en família.

Basilio Perona diu adéu: “El
destí posa cadascú al seu lloc”
POLÍTICA4El veí de la Mina,
Basilio Perona, ha deixat de ser
regidor de Sant Adrià en Comú.
Una decisió meditada des de fa
temps que es va materialitzar en
el Ple municipal de dilluns, el
mateix dia que el seu company
de files, Marc Alloza, també
deia adéu a l’Ajuntament.

Tots dos seran substituïts a
partir d’ara per María Tello i
Alejandro Benito.

En el seu discurs de comiat
Perona va reivindicar la neces-
sitat de comptar amb persones
d’ètnia gitana a les institucions.
“A Sant Adrià només hi ha ha-
gut dos regidors gitanos”, va
recordar. “Massa vegades els

gitanos som només una xifra o
un percentatge”, va afegir.

A més, el ja exregidor va
animar els partits a comptar
amb veïns de la Mina a les seves
llistes electorals i a oferir-los la
possibilitat de ser regidors.

D’altra banda, Perona va
justificar la seva renúncia per la
“incompatibilitat” de compagi-
nar la tasca de regidor amb el
seu negoci -té una carnisseria a
la Mina- i la seva família.

Abans de rebre els aplaudi-
ments dels assistents al Ple, Pe-
rona va acabar el seu discurs
fent referència al destí. “Crec en
el destí, que posa cadascú al seu
lloc”, va concloure.

POLÍTICA4Ciutadans ha fet un
pas més a l’hora de demanar la di-
missió de l’alcalde, Joan Callau,
arran de la causa judicial que in-
vestiga el batlle per un presumpte
delicte de prevaricació adminis-
trativa i urbanística, a més de su-
posat tràfic d’influències, en l’o-
bertura d’una discoteca el 2008
a les piscines Marina Besòs. El 14
de juny el portaveu de Cs, Pedro
Sánchez, apuntava que el seu
partit donaria llum verda a la
substitució de Callau al capdavant
de l’alcaldia per un altre repre-
sentant del PSC. Ara, en decla-
racions a Línia Nord, concreta
encara més aquesta aposta. “Si el
PSC proposés Filo Cañete com a
substituta, nosaltres ho accepta-
ríem”, assegura Sánchez, que
veu l’actual segona tinenta d’al-
caldia com una figura que podria
genera consens entre l’oposició.

En qualsevol cas, el portaveu
de Cs avança que el seu partit no
farà cap proposta formal als so-
cialistes en aquest sentit. “És
responsabilitat seva proposar al-
guna alternativa a l’alcaldia si ho
creuen oportú”, diu. 

Ciutadans ha deixat clar que
no vol Callau d’alcalde, tot i que
preveu que la seva condició d’in-
vestigat en el marc del cas Ma-
rina Besòs s’acabarà arxivant.

Tot i això, demanen un gest al
PSC perquè rellevi Callau per
algú que no hagi tingut influèn-
cia en els casos de presumpta co-
rrupció protagonitzats pel con-
sistori durant els darrers anys. I
sembla que Cañete seria l’única
figura que el principal partit de
l’oposició acceptaria.

MOCIÓ DE CENSURA “INVIABLE”
Ciutadans aposta per un canvi in-
tern al govern perquè, al seu en-
tendre, una moció de censura és
ara mateix “inviable numèrica-
ment”, en paraules del seu por-

taveu. Sánchez, per tant, no dóna
credibilitat a la proposta de mo-
ció feta per MES en el Ple muni-
cipal de dilluns.

Els grups de l’oposició su-
men més del doble de regidors
que el PSC, que governa en mi-
noria. Tot i així, el Ple està molt
fragmentat. Els grups amb més
representants són Ciutadans i
Sant Adrià en Comú amb tres re-
gidors i per tirar endavant una
moció de censura en caldria po-
sar d’acord com a mínim catorze.
A més, haurien de triar un can-
didat de consens per a l’alcaldia.

Pedro Sánchez (al mig) va demanar la dimissió de Callau el 14 de juny. Foto: Arxiu

Ciutadans veuria bé que Cañete
substituís Callau a l’alcaldia
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Montgat

TEATRE4El grup de teatre del
Centre Recreatiu i Cultural de
Montgat portarà aquest cap de set-
mana la seva versió de Quan
Harry va conèixer la Sally, una
comèdia romàntica de Hollywo-
od estrenada el 1989, protagonit-
zada per Meg Ryan i Billy Crystal,
dirigida per Rob Reiner, i que ja
s’ha convertit en un clàssic.

La pel·lícula va ser nominada
a l’Oscar a millor guió original i
va tenir una molt bona rebuda

tant per part del públic com de la
crítica.

Ara, el CRiC l’ha adaptat el te-
atre, en un muntatge dirigit per
Enric Monreal, que també forma
part del repartiment al costat
d’Anna Marín, Jordi Ratera, Ana
Merino, Eugènia Medrano, Rosa
Amorós, Sergi Girona, Yolanda Vi-
dal, Odilo Enríquez i Isidre Abad.

La funció de dissabte serà a les
deu de la nit i diumenge a dos
quarts de set de la tarda.

FESTA4Dissabte la plaça de les
Mallorquines acollirà a partir de
dos quarts de set de la tarda la
setzena edició de la Festa d’Es-
tiu, que organitza l’Associació de
Veïns de Residencial Montgat.

El tret de sortida de la festa
es farà amb activitats infantils,
berenar i una festa de l’escuma.
Després, a partir de les nou del
vespre, es farà una botifarrada
popular. En acabat s’ha pro-
gramat una demostració de
zumba amb el grup d'Imma Do-
mínguez. 

Per acabar hi haurà una ac-
tuació musical amb Indian Club,
integrat per Jordi Torrent, Rosa
Ortiz i Jordi Fernández. La ban-
da es caracteritza per una ba-
rreja de sons mediterranis, rum-
ba i tocs llatins, on destaca la tra-
dició mesclada amb una pro-
ducció avantguardista i la com-
binació de dues veus.

Dissabte, doncs, la Festa de
l’Estiu agafarà el relleu de la Fes-

ta Major de Sant Joan, que tan-
carà el seu programa el mateix
dissabte amb la celebració del
torneig veïnal de vòlei platja, al
llarg de tot el matí a la platja de
les barques.

La Festa Major va començar
el 22 de juny amb el pregó a cà-
rrec de Manu Garcia i Andrea
Vandelay. Des d’aleshores, el
programa de festes ha inclòs

l’arribada i rebuda a la Flama del
Canigó, un sopar i un ball de re-
vetlla coincidint amb la vigília de
Sant Joan o l’ofici solemne del
24 de juny. 

També hi ha hagut àpats
populars, concerts, activitats
esportives, sardanes i un castell
de focs que va posar punt final
al gruix principal del programa
el 25 de juny de la nit.

La Festa Major acabarà dissabte. Foto: Ajuntament

La Festa Major passa el relleu a 
la 16a edició de la Festa de l’Estiu

El CRiC adapta al teatre 
un clàssic de Hollywood

LLENGUA4Tiana serà demà l’es-
cenari del tret de sortida del Co-
rrellengua 2017, organitzat per la
Coordinadora d’Associacions per
la Llengua Catalana (CAL). El po-
ble ha estat escollit perquè en-
guany el Correllengua comme-
mora el 125è aniversari del nai-
xement de la narradora infantil i
dibuixant Lola Anglada.

Demà al vespre es durà a ter-
me el primer acte a la Sala La
Punxa del Casal de Tiana, on es
presentarà el Correllengua 2017
i on també es farà una xerrada a
càrrec de les biògrafes de Lola An-
glada, Núria Rius Vernet i Tere-
sa Sanz Coll. També s’estrenarà
el reportatge editat i produït per
la CAL Lola Anglada: art, resis-
tència i compromísque, fins ara,
és l’únic audiovisual que parla so-
bre la vida i l’obra de l’artista. 

D’altra banda, demà se cele-
braran diverses activitats al vol-
tant de la figura de l’artista a di-
ferents punts de Tiana, com una
ruta guiada pel patrimoni arqui-
tectònic de Tiana o un vermut a

la plaça de la Vila seguit d’un di-
nar de germanor al Casal de Tia-
na. A la tarda, el protagonisme
serà per a les activitats dirigides
als més petits.  Al vespre es durà
a terme la tradicional encesa de
la Flama del Correllengua als
jardins de Lola Anglada i l’actor

Miquel Gelabert llegirà el Mani-
fest, enguany redactat per l’es-
criptora i periodista Núria Cade-
nes. Jaume Calatayud i Vicente
Moner interpretaran l’espectacle
de música i poesiaEl traç del ta-
lent, el color de la volença, que re-
passa la vida d’Anglada.

El Correllengua homenatja Lola Anglada. Foto: CAL

El Correllengua d’enguany
comença demà a Tiana

Can Baratau | Exposició ‘Essència’
El músic i compositor Jordi Torrent i el fotògraf Chus Alonso porten la seva expo-
sició a Essència demà a la Biblioteca Can Baratau. Els dos artistes la van estrenar
l’any passat a Montgat i ara ho fan a Tiana. La mostra és un recull de poemes  so-
bre l’amor i la sensualitat de Torrent, acompanyats per les fotografies d’Alonso.

Casal de gent gran | Teresina, S.A.
El grup de teatre del Casal de Gent Gran Joan Maragall representarà diumenge
un capítol de la mítica sèrie de TV3 Teresina, S.A. El capítol escollit ha estat Un
altre cop Festa Major i la representació començarà a les cinc de la tarda. La sè-

rie es va començar a emetre el 1992 i al maig va celebrar el seu 25è aniversari.

Tiana

‘Lidera el teu consum’, 
fins dimarts a l’Escorxador

CONSUM4Saber quins són els
drets i deures de les persones
consumidores i intentar po-
tenciar el vessant més crític, re-
flexiu, responsable i sostenible
en el consum. Aquest són els
principals objectius de l’expo-
sició Lidera el teu consum, que
es pot veure des d'avui i fins al
4 de juliol al Centre Cívic l'Es-
corxador de Tiana. 

Es tracta d’una exposició iti-
nerant impulsada per la Dipu-
tació de Barcelona, que propor-

ciona als municipis les eines per
tal que assoleixin els seus ob-
jectius en matèria de formació i
educació als consumidors.

La mostra ofereix al visi-
tant la possibilitat de conèixer
els diferents aspectes que in-
flueixen en les nostres deci-
sions com a persones consumi-
dores per tenir la seguretat que
estem fent un consum respon-
sable i que sabem gestionar bé
les dificultats que puguin sorgir
durant el procés de compra.
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Comarca

POBRESA4Els integrants de la
Taula Sense Llar de Badalona
van reunir-se ahir per primera
vegada des de la constitució d’a-
quest nou òrgan.

Els principals àmbits de de-
bat durant la trobada van ser
l’establiment del programa d’ac-
tuació durant el final del 2017 i
tot el 2018, així com la planifi-
cació del recompte de persones
sense llar a la ciutat, que es farà
efectiu al llarg de l’any que ve.

Primera reunió de
la Taula Sense Llar
a Badalona

TEATRE4El Festival Grec aterra
al Teatre Sagarra de Santa Co-
loma de Gramenet amb dos
nous espectacles.

El primer és Cabareta, que es
va poder veure ahir. Un cabaret
com els d’abans però d’ara i en
clau de dona. Gairebé tots els tex-
tos són de Maria Molins, i les
cançons majoritàriament són
obra de Bárbara Granados.

El 6 de juliol el Sagarra aco-
llirà What is the word.

El Festival Grec
torna a Santa
Coloma

OCI4El Museu de les Ciències i
l'Àrea Metropolitana de Barce-
lona organitzen diumenge l’ac-
tivitat Estiu metropolità a la
platja de Montgat.

Es tracta d’una activitat for-
mativa adreçada a públic fami-
liar amb infants a partir de sis
anys, que tindrà format de gim-
cana.L’activitat lúdica se cen-
trarà en el coneixement sobre
balenes i dofins.

Estiu Metropolità
a la platja de
Montgat

EDUCACIÓ4Els nois i noies par-
ticipants en el projecte Implic’art
van oferir el passat 20 de juny
una representació teatral al
col·lectiu de gent gran amb qui
han estat treballant en aquest da-
rrer trimestre de curs. 

Implic’art és un dels projec-
tes de la proposta educativa d’A-
prenentatge Servei que s’impul-
sa en el marc del projecte de di-
versificació curricular de l’Insti-
tut Manuel Vázquez Montalbán.

Una obra de
teatre tanca el
projecte Implic’art

HOMENATGE4El primer par-
tit de lliga de la termporada
2017-2018 també servirà per
entregar el Trofeu Jonathan Ga-
rrido a l’equip guanyador.El ju-
gador va morir en un accident de
trànsit el 27 de maig quan tor-
nava de disputar un partit a
Granollers.

La temporada que ve l’equip
també lluirà tres insignies en re-
cord a Garrido,  l’expresident i
l’entrenador del Sènior B, morts

El Futsal Tiana
crea el Trofeu
Jonathan Garrido

URBANISME4L’Ajuntament ha
presentat als veïns la darrera
propsota de millora de la plaça de
les Palmeres a Llefià.

El consistori preveu recuperar
un espai públic de 6.000 metres
quadrats i es destinarà un pres-
supost de 674.000 euros a les
obres d’arranjament de l’espai
central de la plaça, de la zona al
costat de la carretera i  de la zona
privada, que està buida.

Projecte de millora
a la plaça de les
Palmeres a Llefià

URBANISME4El Pla Director Ur-
banístic (PDU) del front litoral i els
terrenys de les Tres Xemeneies
continua avançant. El Ple muni-
cipal de Sant Adrià va aprovar di-
lluns el conveni a través del qual
la Generalitat, l’Ajuntament adria-
nenc, el de Badalona i el Consor-
ci del Besòs han de definir els usos
dels terrenys, fins ara destinats a
l’activitat industrial. El PDU per-
met agilitzar el procés urbanístic
centralitzant els tràmits en la Ge-
neralitat. De tota manera, el con-
veni preveu que cada pas que es
passi en aquest sentit haurà de
comptar abans amb el vistiplau de
les administracions locals. En
aquest sentit, està previst que el Ple
de Badalona dóni llum verda al
conveni en la sessió del juliol. Di-
marts el Ple badaloní va iniciar els
tràmits per declarar bé cultural
d'interès local la sala de turbines
de les tres xemeneies

A Sant Adrià va rebre el suport
de tots els grups municipals, ex-
cepte Sant Adrià en Comú, que va
manifestar la seva negativa al
“model 22@”, i el PP, que va
qüestionar la inversió necessària

per conservar les xemeneies. Les
administracions asseguren que es
vol prioritzar l’activitat econò-
mica al front litoral,  garantir la
dotació d’equipaments i zones
verdes, dignificant les existents, i
incloure les infraestructures ne-
cessàries per assegurar la con-
nectivitat del sector, tant entre el
teixit urbà i la costa com al llarg
del litoral, considerant el tramvia,
la dotació de voreres per als via-

nants i la xarxa de carrils bici. A
més la Generalitat també s’ha
compromès a conservar les tres
xemeneies de l’antiga central tèr-
mica com a equipament emble-
màtic per a usos socioculturals, a
garantir la implicació de les ins-
titucions públiques en el procés de
transformació de l’àmbit i a fo-
mentar la informació i la partici-
pació ciutadana en tot el projec-
te de definició d’usos.

Badalona aprovarà el conveni al Ple de juliol. Foto: Arxiu

Llum verda de Sant Adrià al Pla
Urbanístic de les Tres Xemeneies

Qüestionen despeses de polítics
de l’AMB en dinars i viatges

POLÈMICA4El grup de la CUP a
l’Àrea Metropolitana de Barcelo-
na (AMB) ha denunciat despeses
“poc ètiques” per part d’altres
grups polítics en dinars i viatges
des del gener del 2016 fins al
passat mes de maig.

Segons ha fet públic la CUP,
l’Entesa -que agrupa els Comuns
i ICV-EUiA- ha cobrat gairebé
3.900 euros per dinars i viatges en
aquest període, CiU més de 3.600,
el PP 213 euros i el PSC 43. La

CUP també ha denunciat que di-
rectius de l’AMB membres del
PSC haurien disposat de targetes
de crèdit per a despeses pròpies.
“Entenem que sobrepassen els
límits de les tasques ordinàries de
la seva situació laboral”, diuen. Els
anticapitalistes han demanat ex-
plicacions als grups polítics re-
ceptors dels cobraments, la de-
puració de responsabilitats i pren-
dre les decisions necessàries per
acabar amb aquestes pràctiques.

Referèndum | Blanc i Belda, a la concentració de Badalona
Més enllà de veïns i càrrecs electes de Badalona, la concentració de dimarts a la ciutat

favorable al referèndum [pàg. 8] també va comptar amb la participació del ja exregidor
de Som Gramenet, Aitor Blanc, i del regidor de Sant Adrià en Comú, Joan Belda. Tots

dos en van prendre part al costat de membres del govern municipal de Dolors Sabater.
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Comerç Sant Adrià | Inscripcions obertes per al Ruta-Tapa de Festa Major
De cara a la Festa Major, la ciutat viurà la tercera edició del Ruta-Tapa, del dia 7 fins a l’11 
de setembre. Els bars i restaurants del municipi que hi vulguin participar han d’enviar un 

full d’inscripció, el nom de la tapa i una foto abans del 10 de juliol. Des del consistori 
asseguren que ben aviat facilitaran aquests fulls d’inscripció. 

COMARCA4Els bars són uns
establiments que diuen molt
dels llocs on s’ubiquen. I és que
ajuden a conformar la persona-
litat i la idiosincràsia dels barris
i de les ciutats a les quals donen
servei. De fet, una passejada
pels bars d’una zona pot servir
com a termòmetre de la situació
que s’hi viu, ja que en molts
d’ells es parla de les últimes no-
tícies locals, autèntiques repas-
sades de la vida pública i políti-
ca d’un indret, i s’intenta arreglar
el món amb totes les propostes i
idees que es poden imaginar.
“Bares, qué lugares”, que des-
crivia perfectament Gabinete
Caligari en aquella cançó de l’any
1986. Doncs bé, segons l’estudi
Benditos bares, elaborat per
Coca Cola i la Federació Espan-
yola d’Hostaleria i Restauració,
el Barcelonès Nord és una zona
amb una forta densitat d’aquest
tipus d’establiment. 

L’estudi detalla la quantitat
de bars per cada miler d’habi-
tants de tots els municipis de
l’Estat. En el cas de la comarca,

és Sant Adrià qui té el coefi-
cient més alt, amb 2,52 bars per
miler de veïns, seguit per Santa
Coloma (2,16), Badalona (1,93),
Montgat (1,72) i Tiana (0,12). 

Tanmateix, això no vol dir
que Sant Adrià sigui la ciutat amb
més bars de la comarca. En
aquest sentit, és Badalona qui
més en té, amb 416 –això es deu
a que és la ciutat més poblada i,
per pura estadística, és sempre
més probable que tingui més
bars que cap altre–, seguida de
Santa Coloma (253), Sant Adrià

(92), Montgat (20) i Tiana (1). En
alguns casos, sorprèn la baixa xi-
fra de bars, però es deu als cri-
teris restrictius que han fet ser-
vir els autors de l’estudi a l’hora
de discernir entre bars, restau-
rants i cafeteries. 

Barcelona, per la seva banda,
té 4.261 bars, el que suposen 2,65
per cada mil habitants. 

En l’àmbit català destaquen
casos com Tavertet, a la comar-
ca d’Osona –amb 26 bars per
cada miler d’habitants– o places
turístiques com Tossa o Salou. 

Sant Adrià lidera la ràtio de bars per cada miler de veïns. Foto: Google Maps

Sant Adrià té la ràtio més alta
de bars per cada miler de veïns

BonRollo, millor restaurant 
a domicili de Catalunya

BADALONA4L’empresa de re-
partiment de menjar a domici-
li Just Eat ha celebrat aquesta
setmana els seus primers premis
per escollir quins han estat els
restaurants preferits pels usua-
ris d’aquesta aplicació online. 

Dividits en diferents catego-
ries que feien referència a di-
verses zones de l’Estat, el res-
taurant badaloní BonRollo s’ha
emportat el premi a millor res-

taurant a domicili de Catalunya,
Aragó i les Illes Balears. La gala
va tenir lloc a Madrid, on el pro-
pietari del negoci va recollir el
guardó consistent en 500 euros
per a material de cuina. 

El restaurant BonRollo, ubi-
cat al carrer de Sant Josep del
barri del Centre, competia amb
Bona Sort Sushi (Barcelona) i un
restaurant libanès del carrer
Equador de la capital catalana.

El jutge investiga Fraile per 
la fallida de la Confederació

TRIBUNALS4Segons avança
Economia Digital, el jutjat d’ins-
trucció número 4 de Barcelona ha
admès a tràmit la denúncia de set
centres de formació contra Mi-
quel Àngel Fraile, exsecretari ge-
neral de l’extinta Confederació de
Comerç de Catalunya (CCC). 

El jutge investiga Fraile, tal
com informa el citat mitjà, per
presumptes delictes d’apropia-
ció indeguda, delictes societari i
falsedat en document mercantil. 

Tot i que la denúncia dels
centres de formació anava con-
tra 12 persones més, de mo-
ment només s’investiga Fraile. 

La CCC era la principal pa-
tronal del comerç català i va dis-
soldre’s el setembre passat des-
prés de constar la impossibili-
tat de fer front al forat econò-
mic que, presumptament, hau-
ria deixat Fraile, el qual havia
estat acomiadat mesos enrere
per la seva gestió. 
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La tempora-
da 2016-17
s’acaba amb
un somriure.
D i u m e n g e
passat, les ga-
vines van po-

der tancar una gran temporada
amb una victòria incontestable al
Municipal de Badalona contra
l’Sporting Plaza de Argel (6-0)
que fa que les gavines hagin su-
mat els seus tres únics punts en
la fase de promoció a Primera.

Era el darrer partit amb el
club d’Anna Llaona, Noe Maese
i Carol Miranda i l’equip va vo-
ler regalar-se una golejada abans
de començar les vacances. Un
hat-trickde Yosse (als minuts 14,
47 i 76), dos gols de Sara Nava-
rro (al 38 i al 66) i el darrer gol
de Carol amb la samarreta de la
gavina (des del punt de penal al
minut 33) van fer possible que
l’afició gaudís de valent amb el
joc de l’equip i que l’equip mar-
xi de vacances amb sensacions
més positives. Aquest resultat tan
ampli també ha permès que el

Seagull tanqui el play-offamb un
saldo de gols positiu (9 a favor i
8 en contra).

Després del partit, l’equip i el
cos tècnic van homenatjar les tres
companyes que pengen les botes
i tant Llaona com Miranda van
mostrar el seu agraïment a les
xarxes socials. La pamplonesa va
assegurar que “deixo de jugar a
futbol, però mai deixaré de sen-
tir-me futbolista”, mentre que
Llaona va destacar que el futbol

li ha donat “energia, ganes, com-
promís, amistat, disciplina, amis-
tat o disciplina”, entre molts al-
tres valors.

Amb el curs ja definitiva-
ment tancat i la continuitat de
Ferrón garantida, la feina en les
pròximes setmanes se centrarà
en la confecció de la plantilla que
competirà per tot un cop més el
curs que ve. Si no hi ha canvis
d’última hora, no hi haurà tantes
novetats com l’estiu passat.

Els equips se saluden abans de començar el matx. Foto: SPAF

El Seagull es regala una
golejada per tancar el curs

Santa Coloma | La Fundació Grama, al grup 1 de Primera catalana
Encara queden moltes setmanes perquè arrenqui el curs 2017-18, però divendres passat la 

Federació catalana de futbol va publicar una proposta d’agrupació de la Primera catalana. Si
s’aprova, la Fundació Grama debutaria a la categoria en el grup 1, on tindria com a rivals,

entre altres, el Júpiter, la Monta, el Vic, el Sant Cugat o el San Juan Atlético de Montcada.

Els fitxatges i les
renovacions en-
cara no arriben
(cal resoldre el
tema dels paga-

ment del patrocini i de la sub-
venció de l’Ajuntament), però en
els darrers dies al CF Badalona
s’han produit tres sortides, dues
que afecten la plantilla i una
d’un dels símbols del club.

El primer que va anunciar la
seva marxa va ser Iván Guz-
mán, que a principis de la set-
mana passada va fitxar per l’O-
lot (de manera que serà rival del
Badalona a la lliga), mentre que

abans-d’ahir es va fer oficial l’a-
déu d’un dels capitans, Fran Gri-
ma, que s’incorpora al projecte
del Reial Mallorca, un altre dels
rivals dels escapulats el curs que
ve. Grima és el vuitè jugador
que més cops ha vestit l’elàstica
del Bada, en 133 ocasions.

La darrera baixa és la de
l’històric delegat del club, Pere
Solé, que ahir va confirmar que
dilluns el club li va comunicar
que no continuarà duent a terme
les seves funcions a partir del
curs que ve. Solé havia estat el de-
legat del primer equip en les
darreres 14 temporades.

Dies de comiats: Solé, Grima 
i Guzmán deixen el Badalona
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Els números
no enganyen.
Dijous passat
la Federació
Espanyola de
Bàsquet (FEB)

va fer oficial que el Femení Sant
Adrià és, per segon any consecu-
tiu, el millor planter del bàsquet
estatal. En el darrer rànquing
femení, el conjunt lila ha obtin-
gut 367 punts, una xifra millor
que els 317 del Ponce de Valla-
dolid i que els 315 del Canàries.

“Després dels resultats que
vam aconseguir l’any passat no-
més fent quarts de final als cam-
pionats hauríem mantingut la
primera posició, però a més hem
arribat a les tres finals estatals,
n’hem guanyat una i hem fet
dues plates. Ens superem any
rere any”, explica, orgullós, a Lí-
nia Nord el president José Ane-
as, que recorda que aquest curs el
sènior també ha aconseguit l’as-
cens a Lliga Femenina 1 i que
molts equips també han aconse-
guit proclamar-se campions de
Catalunya. “Tots aquests resultats
no els pot preveure, i la sort és un

factor que també juga, a favor i en
contra, però crec que són el re-
sultat d’una dinàmica i d’un tre-
ball que fa molts anys que estem
duent a terme”, afegeix el màxim
mandatari lila.

La temporada per a l’Snatt’s
(i per a la resta de clubs del país)
es clourà dissabte amb la 36a edi-
ció de la Festa del Bàsquet Cata-
là, que se celebrarà a la Sala Luz
de Gas de Barcelona. Entre altres,
es premiarà Lucía Moreno, del jú-
nior A, i Gisela Sánchez, de l’in-
fantil A, com les millors jugado-

res dels seus respectius campio-
nats de Catalunya.

HURTADO, CAMÍ D’AMSTERDAM
I és que l’activitat al primer equip
està aturada, però una de les
seves jugadores, Cris Hurtado, va
aconseguir classificar-se per al
Campionat d’Europa 3x3 que es
disputarà a Amsterdam a partir
de divendres que ve. El combinat
espanyol va tancar el preeuropeu
en segona posició després de
perdre la final contra la selecció
de Rússia (15-18).

La feina que es fa a la base del club torna a tenir recompensa. Foto: FSA

L’Snatt’s Sant Adrià torna a 
ser el millor planter de l’Estat
» El conjunt lila continua per davant del Ponce i del Canàries

» El president José Aneas destaca que el club “se supera any a any”

Cruz i Domínguez es coronen
campiones de l’Eurobasket

BARCELONÈS NORD4Les mi-
llors d’Europa. Sílvia Domínguez
i Anna Cruz van tocar el cel del
bàsquet continental diumenge
passat guanyant l’Eurobasket de
la República Txeca després de de-
rrotar França a la final (71-55).

El conjunt de Lucas Monde-
lo, que arribava a la cita com a un
dels grans favorits, no va decebre
i es va mostrar intractable en
tots els partits tret de l’intrans-
cendent últim partit de la prime-
ra fase contra les amfitriones.

Domínguez ha tancat la seva
tercera participació en un europeu
convertida en la jugadora nú-
mero 6 de l’equip, la primera a la
qual Mondelo recorria en la ro-
tació. La de Montgat ha tancat

l’Eurobasket amb uns promitjos
de 3,6 punts per partit, 2,2 assis-
tències i 1,4 rebots.

Per la seva banda, Cruz ha
aconseguit cloure una tempora-
da magnífica en la qual ja havia
guanyat l’Eurolliga amb el Dyna-
mo de Kursk amb un altre cam-
pionat europeu. La badalonina va
jugar el millor partit de la com-
petició a la final (12 punts, 5 as-
sistències i 3 rebots) per a un to-
tal de 16 de valoració.

Així, Cruz ha aconseguit pen-
jar-se l’únic gran títol continental
que li faltava (tenia el bronze de
l’any 2015), mentre que Domín-
guez suma el seu segon títol eu-
ropeu, després del que va con-
querir a França l’any 2013.

Les jugadores, eufòriques amb la seva medalla. Foto: FEB

BADALONA4Pensar en Bada-
lona és pensar en bàsquet i, per
això, l’Ajuntament i la Federació
Catalana de Bàsquet han sumat
forces perquè la ciutat aculli el fu-
tur Museu del Bàsquet Català.

De fet, aquesta unió es va es-
cenificar ahir al matí a l’edifici del
Viver, amb la signatura de l’acord
entre el president de la federació,
Joan Fa, i l’alcaldessa Dolors
Sabater. A l’acte també hi van as-
sistir personalitats que s’han im-
plicat en la vinculació entre les
dues parts i en l’impuls del mu-
seu, com el president de la Pen-

ya, Juanan Morales, el periodis-
ta Xavi Ballesteros o l’exjugador
i exentrenador verd-i-negre Jo-
sep Lluís Cortés.

Els contactes entre la Fun-
dació Badalona Capital Euro-
pea del Bàsquet (un ens creat per
actors del sector públic i per re-
presentants de clubs de la ciutat)
i la federació van començar al
mes d’abril, amb la presentació
de la candidatura, i gairebé dos
mesos després han cristal·litzat
en aquest acord.

A la pràctica, el Museu tindrà
un espai expositiu d’uns 800

metres amb samarretes, copes,
banderes i tota mena d’icono-
grafia històrica. A més, el Museu
també tindrà un altre espai, d’en-
tre 100 i 150 metres, per a altres
usos, i una cistella de bàsquet. 

Malgrat que les dues parts ja
estan en sintonia, de moment
no hi ha terminis fixats perquè
el Museu comenci a construir-
se. En un principi, aquest espai
es construirà al complex lúdic
i esportiu del Màgic Badalona,
tot i que ni de la federació ni la
fundació descarten possibles
ubicacions alternatives.

Badalona, capital del bàsquet

Un moment de la presentació de l’acord per construir el museu. Foto: FCBQ
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AGENDA SETMANAL
DISSABTE 1 DE JULIOL
20:00 Arriba la 17a edició del Fòrum TIC Social

de Badalona, una jornada que vol apropar les
noves tecnologies a les associacions, entitats
i veïns de Llefià. / Plaça de Trafalgar.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Rainbow pain és una mostra de fo-

tografies que ensenya la cara més crua de la
guerra del Vietnam, les seves víctimes in-
nocents. / Centre Cívic del Riu. 

29 I 30 DE JUNY
Tarda Darrers dos dies en els quals els alumnes

de l’escola de teatre Carro de Baco faran els
seus espectacles per celebrar la fi del curs
2016-17. / Teatre Sagarra. 

DEMÀ 30 DE JUNY
Tarda El Polidor es prepara per dir adéu al mes

de juny a cop de raqueta. Demà a la tarda, els
aficionats al tennis taula tindran una cita obli-
gatòria amb un divertit campionat. / Centre
de producció cultural i juvenil Polidor.

DISSABTE 1 DE JULIOL
11:30 L’inici del juliol coincidirà amb una nova

edició de la Jugatecambiental que es titola-
rà La fauna secreta del riu i el taller de petja-
des. / Passeig marítim de la platja del Litoral.

1 I 2 DE JULIOL
Tarda El CRiC de Montgat s’encarregarà de les

representacions d’un dels clàssics del teatre,
Quan Harry va conèixer la Sally. / Sala Pau Ca-
sals.

DIMARTS 4 DE JULIOL
19:30 My English Club és el club de lectura

en anglès més divertit pensat per a nens
i nenes d’entre 8 i 12 anys. / Biblioteca Ti-
rant Lo Blanc.

DEMÀ 30 DE JUNY
09:00 El Repte Viu l’Estiu Tiana torna amb for-

ça i proposarà suar la samarreta amb activi-
tats esportives per a tots els veïns. / Duet
Sports Tiana.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

L'escriptora i dibuixant Lola Anglada
serà la figura homenatjada en el Co-
rrellengua, que se celebrarà entre
demà i dissabte tant a Montgat com
a Tiana.

El Correllengua homenatjarà
la figura de Lola Anglada

Del 30 de juny a l’1 de juliol

Ana Gómez, estudiant de l’Escola
d’Art i Disseny de Tarragona, ha estat
l’escollida per “vestir” les escales del me-
tro de la L1 amb les obres de la seva
col·lecció Natura.

Ana Gómez porta el seu 
art a l’estació de la línia 1

Fins al 30 de juny

‘Temps de segona mà’,
protagonista al Club de lectura

Demà 30 de juny a les 18:00

El primer secretari del PSC Miquel
Iceta presentarà a la ciutat el seu lli-
bre La tercera vía. Puentes para el
acuerdo. / Espai Betúlia.

Miquel Iceta presenta ‘La 
tercera vía’ a l’Espai Betúlia

Dilluns 3 de juliol a les 19:00

Toni Sala s’encarregarà de coordinar la
sessió del club de lectura, Temps de se-
gona mà, d’Svetlana Aleksiévitx. / Bi-
blioteca Can Baratau.

El full de ruta cap a
l’estabilització eco-
nòmica del Divina
Joventut continua
donant fruits. Di-
vendres passat, Hi-
senda va tornar a
fer pública (per ter-
cera vegada) la llis-
ta de persones i

d’entitats que acumulen un deu-
te amb el fisc superior a un mi-
lió d’euros, en el qual ja no hi és
el Joventut. Aquest document
mostra els deutors amb Hisenda
que estaven pendents de paga-
ment el dia 21 de desembre de
l’any passat.

A principis del mes de fe-
brer, després de mesos de nego-
ciacions de la directiva aleshores
encapçalada per Jordi Villacam-
pa, l’entitat va arribar a un acord
amb l’Agència Tributària per re-
tornar el deute que arrossegava i
que fins i tot va fer que la super-
vivència del club estés en perill. El
pacte va fer que el club deixés
d’estar embargat (abans d’aquest
acord els ingressos publicitaris
que el club percebia passaven di-
rectament a les arques d’Hisen-
da), però durant les pròximes vuit
temporades encara haurà de pa-
gar una quantitat pròxima als
400.000 euros per curs per aca-

bar de resoldre el total del deute,
pròxim als 3 milions d’euros.

DARRERA SESSIÓ A L’OLÍMPIC
El mateix dia que es coneixia
aquesta bona  notícia en la par-
cel·la econòmica, esportivament
l’equip tancava el curs sobre el
parquet de l’Olímpic amb la da-
rrera sessió d’entrenament de la
temporada. Albert Ventura, José
Nogués, Sergi Costa, Alberto
Abalde (que a la tarda va escriu-
re una carta oberta acomiadant-
se del club i de l’afició, ja que a
partir del curs que ve formarà
part de la plantilla del València
Basket) i Albert Sàbat van com-

pletar un entrenament sota les or-
dres de Diego Ocampo i Lluís Rie-
ra on es va posar especial èmfa-
si en aspectes de la tècnica indi-
vidual, donat que no hi havia prou
efectius per treballar l’apartat
col·lectiu.

EL PRAT NO SERÀ VINCULAT
La darrera novetat en clau verd-
i-negra ha estat l’anunci de la in-
terrupció de la vinculació amb el
CB Prat després de 13 tempora-
des. 21 jugadors han debutat en
el primer equip després de la
vinculació amb els potablava, de
manera que els dos clubs no des-
carten col·laborar en un futur.

El club continua millorant la seva situació financera. Foto: CJB

El Joventut surt del llistat 
de grans deutors d’Hisenda

El Catgas Santa Coloma fitxa
el porter Cristian Domínguez

La porteria del
Catgas Santa Co-
loma 2017-18 ja
té propietari. Si
dilluns el club va

anunciar que Alfonso Prieto ha-
via sol·licitat desvincular-se del
club després d’un any i mig a San-
ta Coloma, la direcció esportiva es
va mobilitzar amb celeritat i quan
encara no s’havien complert 24
hores de l’adéu de l’andalús, el
club va poder anunciar que Cris-
tian Domínguez serà el porter de
l’equip la temporada que ve.

Domínguez, que complirà 35
anys a finals d’agost, ha arribat a
un acord per a les dues pròximes
temporades amb el club després

d’haver jugat l’últim curs amb el
Benfica, amb qui ha guanyat la
Taça de Portugal i ha estat semi-
finalista a la lliga.

El porter madrileny, però, co-
neix la lliga a la perfecció, ja que
va començar la seva carrera a Le-
ganés, va jugar a Caja Segovia
entre 2000 i 2003, a Cartagena
entre 2003 i 2007 i va viure la
seva època daurada al Barça,
on entre 2007 i 2015 va procla-
mar-se campió de 2 UEFA Fut-
sal Cup, 3 lligues, 3 Copes d’Es-
panya i 4 Copes del Rei. A més,
Domínguez també va vestir la sa-
marreta de la selecció espanyo-
la amb qui s’ha proclamat cam-
pió d’Europa en tres ocasions.
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